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Vážení kolegové hasiči, sestry a bratři, vážení hosté 

Dovolte mi, abych vám touto zprávou nastínil situaci v našem sboru a seznámil vás se všemi úkoly a 

činností, které náš sbor zvládl v letošním roce. 

 

Náš sbor má k dnešnímu dni 102 členů. Z toho je 69 mužů nad 18 let, 14 žen nad 18 let a 19 dětí a 

mládeže do 18 let. Na pravidelných schůzích se scházíme vždy první pátek v měsíci v naší klubovně. 

Každý rok se podílíme na přípravách i průběhu nejrůznějších kulturních akcí  

v naší obci. Souběžně s touto činností je stále připravena i naše zásahová jednotka, která  

pomůže a zasáhne kdykoliv, je-li to potřeba. A samozřejmě též celoročně fungují naše  

závodní družstva a průběžně se také musíme starat o naši techniku a zajistit případné opravy. 

To vše se během roku musí zvládnout a ani letos toho nebylo zrovna málo… 

 

Letošní rok jsme začali skvělou kulturní akcí a tou byl 11. ledna Hasičský ples zde na sále. Jako 

každoročně hrála skvělá kapela Zdounečanka a postarala se tak o skvělou zábavu. Návštěvnost 

tohoto plesu byla největší za posledních pár let a to nás hodně potěšilo. 

 

1. března pak proběhlo tradiční Vodění medvěda. Masek se tentokrát sešlo dost a tak se v 10 hodin 

mohlo vyjít od zbrojnice směrem na Tečovice. Počasí bylo nádherné a akce se velice vydařila. Krátce 

po 16 hodině došel celý průvod zpět ke zbrojnici a vše se zakončilo v hospůdce, kde bylo pro všechny 

zúčastněné malé občerstvení. 

 

Začátkem března byla též provedena STK na naši zásahové Avii. Vozidlo prošlo a bylo tak připraveno 

na případný výjezd. O vše se postaral jeden z našich strojníků pan Libor Kučera, který momentálně 

provádí  i  opravu naši zásahové PS-12. Za to vše mu patří velký dík. 

 

22. března proběhla brigáda na dětském hřišti nad místní školou. Paní starostka poprosila o pomoc 

nejen nás hasiče, ale i ostatní obyvatele. Nakonec se nás tam po 9 hodině sešlo okolo 10 celkem. 

Nebylo to sice nijak moc a práce bylo dost, nakonec se však vše stihlo podle plánu a končilo se okolo 

17 hodiny. Velice nám pomohl jeden místí podnikatel pan Vlček, který na naši žádost přijel s bagrem 

a práci nám tím značně ulehčil a zrychlil. 

 

Dvakrát ročně provádíme sběr železa. Ten jarní proběhl 11.dubna  a podzimní pak 17.října. Vždy se 

začalo po 15 hodině a končilo okolo 18 hodin. Kontejner, který byl umístěn na sběrném dvoře, se při 

každém sběru podařilo zcela zaplnit. 

 

Tradiční hasičská pouť na sv. Hostýn se letos konala 26.dubna. Objednaný autobus odjížděl v 7,30 z 

místních zastávek. Počasí tentokrát příliš nepřálo a tak se doplňkovou a potřebnou výbavou všech 

zúčastněných stal deštník. Výlet ale proběhl jinak velice dobře. Návrat byl v odpoledních hodinách. 

 

8. května se od 13 hodin konala Okrsková soutěž sborů našeho 3. okrsku, tentokrát na Rackové. 

Našim se docela dařilo, protože starší žáci skončili na 2. místě a dorostenci na 1. místě. Jen našim 

mužům se nedařilo, protože skončili na posledním 5. místě. Soutěž se však vydařila, nikomu se nic 

nestalo a počasí nám také přálo. 

 

 



22. května se náš sbor podílel na programu Bambiriády 2014 na náměstí Míru ve Zlíně. Naše žákovské 

družstvo dorazilo za doprovodu obou trenérů na náměstí v 9 hodin a začali po dohodě s hlavní 

organizátorkou připravovat zázemí včetně závodní tratě. Samotná soutěž začala ve 14 hodin za účastí 

15-ti družstev, každé po 2 útocích. Vyhlášení a ukončení pak bylo kolem 17 hodiny a začalo se vše 

uklízet. Zpět do Sazovic přijeli všichni kolem 18,30 hodin. Po celou dobu soutěže pomáhali naši žáci se 

vším potřebným a navíc ještě předváděli kolemjdoucím dětem zapojování hadic, proudnic a 

hydrantového nástavce. Při soutěži se stal lehký úraz jedné naši žákovské závodnici, ale po odvozu na 

úrazovku bylo zjištěno naštěstí jen lehké pohmoždění zápěstí. Všem pomocníkům patří velké 

poděkování a hlavně pak našim trenérům panu Josefu Geržovi a Josefu Brázdilovi. 

 

Za necelý měsíc, 20. června jsme připravili s místní školou cvičení spojené s evakuací školy a 

následnými ukázkami hašení. Akci provedla naše zásahová jednotka bez podpory profesionálů, ale 

byla řádně hlášena na KOPIS. V 9 hodin jsme přijeli k místní škole a použitím houkačky jsme vyhlásily 

škole poplach. Následně hasiči zajistili všechny vchody a východy ze školy s připraveným hasicím 

přístrojem a děti se postupně řadily za doprovodu učitelek venku na nádvoří. Po krátkém hlášení a 

prezentaci jsme odvezli děti ke zbrojnici, kdy byl připraven odborný výklad a prohlídka vybavení 

zbrojnice i klubovny. Pak následovala ukázka příjezdu k zásahu a použití zásahové PS12 i plovoucího 

čerpadla. Poté se děti v několika skupinkách vzali na krátkou projížďku hasičským vozem a postupně 

se odvezli zpět až ke škole. Akci zorganizoval ve spolupráci s ředitelkou školy náš člen pan Josef 

Gerža. 

 

27. června v 18:04 nám byl operačním střediskem vyhlášen poplach. V SMS zprávě bylo uvedeno, že 

se jedná o požár pole na Rackové. Ve skutečnosti se ale jednalo o předem naplánované taktické 

cvičení našeho 3. okrsku. Po příjezdu na místo nám místní hasiči ukázali naše stanoviště a dali 

pokyny. Po roztáhnutí hadicového vedení na 5B jsme se propojili s ostatními sbory systémem ze 

stroje do stroje na dálkový přenos vody. Po zhruba 20 minutovém doplňování vody až na místo 

fiktivního požáru se zásah ukončil. Celé cvičení se pak vyhodnotilo při nástupu a konstatovalo se, že 

dopadlo dobře a splnilo tak svůj účel procvičení. Cvičení se zúčastnily  sbory ze Sazovic, Mysločovic, 

Machové, Hostišové a Rackové. 

 

Hlavní a celodenní soutěž v požárním sportu pod názvem Hasičský den se letos konala 29.června. 

Soutěž byla zařazena do seriálu soutěží ZLPS, ZLMH a StMPM. Začalo se ráno před 8 hodinou a 

končilo se až před 19 hodinou. Dopoledne soutěžili mladší a starší žáci, odpoledne od 13,30h pak 

muži na 3B, po skončení mužské kategorie proběhlo vyhlášení výsledků a mezi tím se zkrátila trať na 

2B a pokračovaly ženy, dorostenci a dorostenky. V mužské i ženské části byla opět vypsána finanční 

odměna od hlavního sponzora akce firmy MRB Sazovice. U mužů je to 10 000,- a u žen 5 000,- za 

překonání našeho traťového rekordu. Ani jeden však letos překonán nebyl a tak zůstává do dalšího 

roku rekord naší tratě u mužů na 3B 16:84 (dosáhly ho Vésky v roce 2013) a u žen na 2B 16:96 (to byli 

Pravčice v roce 2011). Celý den se počasí docela drželo, jen dost foukalo, ale odpoledne už to u 

ženské kategorie nevydrželo a dost vydatně nám zapršelo. Na večer se to však uklidnilo a tak i 

poslední vyhlášení proběhlo už na suchu. Vše jinak dopadlo dobře, až  na dvě zranění. První byl jeden 

z mužů s rozbitým rtem, kde ho při útoku praštila koncovka B hadice a druhé zranění měla jedna z 

žen, kde to vypadalo na natržený stehenní sval, a proto ji pak její trenér zajistil převoz na pohotovost.  

Je tedy vidět, že hasičský sport je dost nebezpečný, ale který sport je vlastně bezpečný...? 

 

 



Další soutěž se konala 16.srpna, což byla soutěž pro dříve narozené pod názvem Memoriál Libora 

Kučery. Začalo se krátce po 15 hodině a soutěžilo se v netradiční štafetě a požárním útoku dle 

starého způsobu. Za muže se zúčastnili družstva ze Sazovic, Louk a Rackové, za ženy jen domácí 

berušky. Účast tedy nebyla nějak velká, ale odpoledne jsme si náramně užili, ikdyž nám před koncem 

opět pořádně zapršelo. První místo -sud piva- nakonec vyhráli muži z Louk, jenomže si neodvezli 

bečku domů, ale nechali ji narazit přímo na místě a všechny tak pohostili. 

 

Když končilo léto, mysleli jsme si, že se nám letos vyhnou nějaké záplavy, přívalové deště a tak 

podobně. Pak ale přišlo září a počasí si začalo vybírat to, co v létě zameškalo. Naše zásahová jednotka 

měla letos celkem 5 výjezdů, z toho byly 2 pouze cvičné v červnu, jak jsem se již ve zprávě zmínil a ty 

zbylé 3 byli právě kvůli rozmarům podzimního počasí. 

 

Poprvé to bylo 9.září, kdy nás mezi 14 a 15 hodinou zasáhla bouřka s přívalovým deštěm, který 

vyplavil bahno z přilehlých polí na hlavní komunikaci a chodník ve směru od Tečovic až k OÚ.  

Naše jednotka přijela na místo po 15 hodině, ale bylo vidět, že vrstva bahna je dost silná a téměř 

všude. Na pomoc proto náš velitel povolal bratry z Rackové, kteří obratem přijeli svou Tatrou 815 CAS 

32. K úklidu vozovky a chodníků se přidalo i místní družstvo Zemet s.r.o., které na místo poslalo svůj 

cisternový automobil na převoz vody a bagr. Kromě nich se k rozsáhlému úklidu přidali i jiní členové 

našeho sboru a hlavně místní občané. Celý úklid skončil okolo 20 hodiny. 

 

Týden na to 15.září okolo 19 hodiny přišla opět silná bouřka s přívalovým deštěm a ikdyž trvala jen 

několik desítek minut, stačilo to na opětovné zaplavení hlavní cesty a chodníku. Opět se jednalo o 

hlavní silnici ve směru od Tečovic k OÚ a k ni přilehlý chodník. Naše jednotka byla na místě hned v 19 

hodin a po průzkumu jsme chtěli zahájit očistu silnice a chodníku vodou z hydrantové sítě. Vše již bylo 

nachystáno, ale po oznámení na vodárenskou službu nám bylo zakázáno použít vodu z hydrantu pro 

tyto účely! Museli jsme tedy opět volat bratry z Rackové. Ti přijeli za pár minut opět se svou Tatrou 

815 CAS 32. Opět též přijela cisterna z družstva Zemet s.r.o. Bylo nutné též vyčerpat jeden sklep, kde 

se vracela voda z ucpané hlavní kanalizace. Na to jsme nasadili jedno z našich elektrických kalových 

čerpadel. Celá očista trvala až do pozdních hodin. Na základnu jsme se vrátili ve 23 hodin. 

 

28. září se konala příjemnější akce a to oslava patrona naší obce sv. Václava. Začalo se ráno v 8 hodin 

budíčkem a hudebními gratulacemi všem Václavům v obci. V 10 hodin pak vyšel průvod obcí od firmy 

MRB Sazovice. Těsně před průvodem se po krátkém projevu starostky obce a za zvuku státní hymny 

položil věnec k pomníku padlým. Celý průvod pak došel na Zahrázovo, kde proběhla od 10,30 hodin 

mše svatá. Poté se šlo na sál na slavnostní oběd. Po celou dobu od rána až do konce nám hrála skvělá 

kapela Zdounečanka. Počasí bylo tentokrát skvělé a celé oslavy v odpoledních hodinách pomalu 

končily. 

 

2. října 2014 v odpoledních hodinách nás starostka obce požádala o úklid hlavní cesty od Tečovic, 

která byla opět znečištěna bahnem vlivem silného nočního deště.  Vše ještě podtrhly ucpané některé 

kanály na okraji silnice, které ještě nestihly vodovody a kanalizace pročistit po těch nedávných 

přívalových deštích. Naše jednotka se sešla okolo 16,30h, událost jsme ohlásili na KOPIS a začali 

pracovat na úklidu i s pomocí ostatních členů a občanů. K oplachu jsme tentokrát použily vodu z 

obecní studny, kterou jsme čerpali ponorným kalovým čerpadlem na 380V, protože naše zásahová 

PS-12 měla po posledním zásahu pokaženou sací vývěvu. Hladce to určitě nešlo, ale nějak jsme si 

poradili. Celý technický zásah jsme ukončili v 19,30 hodin. 



17.října proběhl již výše zmiňovaný podzimní sběr železa v naší obci. 

O den později, tedy 18. října jsme připravili pro naše děti a mládež podzimní vycházku do přírody. 

Vycházelo se v 10 hodin od zbrojnice a šlo se do Mysločovic na louku u lesa nad hřbitovem. Zde se 

připravila střelba ze vzduchovek, hod granátem na cíl a ručkování po laně. Připraveno bylo též 

občerstvení. Okolo půl druhé jsme se vrátili zpět a na výletišti proběhla drakiáda a večer pak 

ukončená s posezením pro naše členy. Počasí bylo celý den skvělé, jen mohlo odpoledne více foukat 

kvůli těm drakům. Ale i přes slabý, nebo téměř žádný vítr, přeci jen létali. 

 

28.října jsme pomohli s lampiónovým průvodem, který prošel večer naší obcí. Vycházelo se od místní 

školy něco málo po půl šesté večer. Před začátkem samotného průvodu položili dva naši členové ve 

stejnokroji věnec k pomníku TGM za zvuku státní hymny. Poté se vyšlo směrem k Mysločovicím a celý 

průvod pak skončil na výletišti, kde byl připraven ohňostroj a také malé občerstvení před Obecním 

úřadem. Celý průvod sice pohltila dost hustá mlha, ale i přes to dopadla celá akce skvěle. Průvod 

pořádal obecní úřad, naši členové zde pouze pomáhali. 

 

31. října se dva naši členové zúčastnili schůze ZLPS ve Hřivinově Újezdě. Průběh schůze vám 

popisovat nebudu, protože jsem se jí osobně účastnil a mám na ni vlastní názor, ale důležité je, že i 

příští rok bude naše soutěž opět zařazena do ligy. Určitě je však důležité mít vše naprosto dokonale 

připravené, protože všechny, byť i drobné, nedostatky na soutěži se pak na této schůzi vytýkají a 

hrozí, že další soutěž by už v lize nemusela být. A to určitě nikdo z nás nechce. 

 

Kromě všech těchto aktivit fungovali po celý rok naše závodní družstva starších žáků, dorostů a mužů. 

Muži jezdili po soutěžích, které byli zařazeny do již zmíněné ZLPS (Zlínské Ligy Požárního Sportu), 

dorostenci zase po svých soutěžích, které byly rovněž zařazeny do ZLPS a naši starší žáci zase po 

soutěžích, které byli zařazeny jak do ZLMH (Zlínské Ligy Mladých Hasičů), tak i do StMPM (Středo-

Moravský Pohár Mládeže). Co se konečného umístění v těchto ligách týče, tak muži se umístili ve 

ZLPS na 19. místě z téměř 50 družstev a naši dorostenci rovněž ve ZLPS na skvělém 2. místě z 

celkového počtu 8 družstev. Starší žáci se ve ZLMH umístili rovněž na krásném 2. místě a ve StMPM 

na konečném 3. místě! Několika soutěží ve ZLPS se zúčastnili i naše dorostenky, které se tak umístili 

na konečném 6.místě z 8 družstev. 

Tyto výsledky jsou důkazem toho, že mládeži se náš sbor opravdu věnuje, ikdyž letošní sezóna byla 

trochu komplikovanější, než obvykle. Jeden z našich bratrů, člen našeho sboru, a zároveň hlavní 

trenér naši mládeže pan Josef Brázdil, byl totiž dlouhodobě hospitalizován v nemocnici a nemohl tak 

jezdit po soutěžích, jako každý rok. Naštěstí se však druhý trenér, pan Josef Gerža, dostatečně 

postaral o naši mládež a za pomocí ostatních členů našeho sboru, byly zajištěny pravidelné tréninky i 

doprava na všechny soutěže. Za to patří mu i všem, kdo s tímto pomáhali, velký dík. 

O činnosti našich závodníku jsem vás seznámil spíš jen okrajově, ale podrobněji vám vše vysvětlí 

samostatná Výroční zpráva mladých hasičů za letošní rok. 

 

V průběhu celého roku zastupovali náš sbor dva naši členové i na různých setkání heligonkářů. Jedná 

se o bratra Miroslava Musila a Jiřího Pospíšila, kteří se účastnili setkání ve Svébohově, Pavlově, 

Brusném a Lošticích. I za tuto reprezentaci našeho sboru jim děkujeme.  

 

Rok sice ještě nekončí a nevíme, co všechno nás ještě čeká, ale pokud se nestane nic mimořádného, 

tak se sejdeme na konci prosince na vánočním turnaji v kuželkách, který každoročně připravujeme 

pro naše členy a ukončíme tak společně celý rok. 



Touto poslední informací jsem už vyčerpal vše, co nás letos potkalo a co nás nemine a nezbývá mi nic 

jiného, než vám všem popřát úspěšný následující rok a poděkovat všem našim aktivním členům za 

usilovnou pomoc v tomto roce, protože všichni víme, že tato dobrovolná činnost není jednoduchá a 

vyžaduje velkou obětavost, odhodlanost a časovou náročnost. 

Děkuji všem za pozornost… 

 


